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Göteborgs Stad Stadsledningskontoret, protokoll 1 (5) 

Tid: 13:00–15:00 
Plats: KS-salen, Rådhuset 
Paragrafer: 1-12 

Närvarande 
Ledamöter 
Marina Johansson (S) ordförande 
Maria Nilsson (C)  
Britt Olsson (M) 
Elisabet Lann (KD) ej närvarande 
Hillevi Werring (MP) 
Mariette Höij Risberg (D) 
Monica Påhlson (L) 
Peter Svensson (V) 
Lisen Forssell (SD) 
SKPF 
Zaidi Folias 
Olof Jacobsson 
Gerda Svendsen 
Ulf Johansson 
Anna-Lena Stjernlöf 
SPF Seniorerna 
Lena Gustafsson 
Britt Johansson 
Bo Andrén 
PRO 
Sven Carlsson 
Birgitta Ljungström Bengtsson 
Tommy Emanuelsson ej närvarande 
RPG 
Karl Gunnar Nordanstad 
Kerstin Ekberg 
Sverigefinska pensionärer (Göteborg) 
Anneli Ylijärvi 
Finska Aftonstjärnan Iltatähti 
Simo Sinkkonen ej närvarande 

Övriga närvarande 
Nils Eberil, projektchef Region Väst, Seniorgården AB, JM 

Personalföreträdare 
Erica Thulin Manderhjelm, rådssamordnare, stadsledningskontoret 
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Justeringsdag: ÅÅÅÅ-MM-DD 
 

Underskrifter 

Anslag om justering av paragraf X åååå-mm-dd (använd detta vid omedelbar justering) 
Justering av protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla  
den åååå-mm-dd 
  

Sekreterare 
Erica Thulin Manderhjelm 

  

 

Ordförande 
Marina Johansson (S) 

  

Justerande 
Birgitta Ljungström Bengtsson (PRO) 
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§ 1 Upprop 
Samordnare håller upprop och antecknar på särskild lista. 

§ 2 Val av justerare 
Beslut i rådet: Till justerare för dagens möte utses Birgitta Ljungström Bengtsson, PRO. 

§ 4 Fastställande av dagordning 
Beslut i rådet: Föreslagen dagordning fastställes med tillägg av övriga frågor. 

§ 5 Föregående protokoll (24-05-16)  
Angående föregående protokoll påpekas att Angered under § 7 nämns som föregångare i 
fråga om IT-fixare i Göteborg, där ett förtydligande är att hela området Nordost varit 
aktiva i detta.  

Beslut i rådet: Föregående protokoll fastställs med notering enligt ovan.  

§ 6 Rapporter från KS, ÄVO, mfl 
Ordförande Marina Johansson redogör för ett urval frågor som hanterats i KS. 

Ett arbete pågår för att förebygga prostitution och människohandel. 

Staden arbetar för en doft-policy som ska gälla hela staden. 

Stadens biblioteksplan förnyas, och pensionärsrådet har varit delaktiga i utformning av 
den nya planen. 

Inga kompletterande inspel från ÄVO-nämnden och punkten antecknas. 

§ 7 Tema boende, 
Nils Eberil, projektchef Region Väst, Seniorgården AB, JM 
Nils har bjudits in för att diskutera utifrån nedan frågor; 

- Hur kan vi i Göteborg bli bättre på att skapa tillgänglighet i befintligt 
bestånd? 

- Hur arbetar ni för att möjliggöra för seniorer att få tillgång till välfärdsteknik 
och olika (digitala) hjälpmedel i hemmiljön? 

- Hur ser ni på s k brukarinflytande i byggprocessen d v s att en grupp 
(exempelvis från Göteborgs Stads Pensionärsråd) är med redan på 
planeringsstadiet för att undvika att skåp placeras för högt eller för lågt och 
andra praktiska detaljer? 
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- Vilka åtgärder anser ni behövs för att kunna bygga så pass billigt att en 
pensionär (även andra naturligtvis) med låg inkomst ska ha råd att efterfråga 
en lägenhet? 

- Hur kan befintligt bostadsbestånd nyttjas för trygghetsboende? 
- Var i staden finns era trygghetsboenden? 

Nils inleder med att berätta om sin erfarenhet av att arbeta med boende och boendefrågor 
i olika sammanhang. Han har bland annat arbetat för Bostadsbolaget och allmännyttan, 
med exempelvis tillgänglighetsinventering. Idag arbetar han för JM, och berättar om 
Seniorgården som är ett dotterbolag med fokus på att bygga boende för seniorer.  

Dialog i rådet: 

Ett par frågor leder till att Nils tydliggör att JM enbart bygger bostadsrätter i Göteborg, 
varför exempelvis en hyresgästs förutsättningar att tillgänglighetsanpassa ett badrum 
faller utanför JMs ansvarsområde. 

Nils talar också om skillnader mellan vård och omsorgsboende, trygghetsboende (70+)  
och seniorboende (55+), där hans uppfattning är att seniorer överlag flyttar alldeles för 
sent till anpassade boendeformer vilket innebär att de avsedda fördelarna i exempelvis ett 
seniorboende eller ett trygghetsboende inte alltid kommer till stånd. Lena Gustafsson, 
SPF seniorerna, påpekar att detta är en generalisering och ger exempel på seniorboende 
öster om Heden som inte stämmer med det antagandet.  

Nils reflekterar också över Senior Göteborg som tidigare låg organiserat inom 
stadsledningskontoret men som flyttades till Äldre, samt vård och omsorgsförvaltningen 
2021, och att ett sådant kompetenscenter med seniorfokus enligt hans mening vore en 
positiv samverkanspart för bostadsbolag och fastighetsägare i dialog om gemensamma 
frågor.  

På frågan som ställts om brukarinflytande, och möjlighet att påverka befintliga 
bostadsrättsföreningar att ombilda eller skapa trygghetsboenden, svarar Nils att den 
frågan inte heller ägs av JM, eftersom JM inte har kvar något inflytande över 
fastigheterna efter att de sålts till bostadsrättsförening.  

Nils påminner om inbjudan till Kastanjegården, och samordnare får i uppdrag att sända ut 
inbjudan på nytt till alla ledamöter.  

Marina Johansson (S) avslutar punkten med att konstatera att politiken behöver arbeta 
mer med bostadsfrågan för att ta ansvar för att ett gott boende är en social rättighet.  

§ 8 Boendegruppen berättar om sitt uppdrag 
hittills  
Sven Carlsson, PRO, återger kort att arbetsgruppen haft ett första möte med Framtiden 
AB och Helene Blomberg. Mötet var positivt och rörde frågor som anpassning av 
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badrum, och de boende-appar som alla bolag har. Ett nästa möte är planerat till efter 
sommaren.  

§ 9 Återkoppling från AU vad gäller 
parkeringsfrågan 
Kalle Nordanstad, RPG, återger kort att AU haft besök av representant för 
Stadsmiljöförvaltningen och fått en redogörelse för hanteringen av höjda 
parkeringsavgifter centralt i staden. Vidare har RPG genom samordnare sänt en lista till 
Stadsmiljöförvaltningens representant med de kyrkor som har verksamhet i stadskärnan 
och som berörs av höjda avgifter.  

§ 10 Val av arbetsgrupper 
(inga aktuella vid dagens möte) 

Val av ledamöter och sammankallande 

Gruppens syfte/uppdrag, omfattning (antal möten/ avgränsad 
tidsperiod) och förväntad leverans 

Beslut om arvode 

§ 11 Övriga frågor 
Olof Jakobsson, SKPF, återger arbetsgruppens planering så här långt. Öppet möte 
kommer genomföras den 22 oktober, på temat digitalisering, välfärdsteknik och AI, samt 
äldres förutsättningar till delaktighet i det digitala samhället.  

§ 12 Mötet avslutas 
Mötet avslutas med kaffe och sommaravslutning.  

 
 

  
Handlingar som sänts ut med kallelsen: 
  

1. Kallelse med dagordning 
2. Föregående protokoll 24-05-16 
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